



United Nations  
Educational, Scientific and  
Cultural Organization  
منظمة الأمم المتحدة  
للتربية والعلم والثقافة

## Ramallah Office

**PRESS RELEASE**

2017/8

**Ramallah, 10-11 May 2017**

### Annual Sector Review-Achievements in 2016 and way forward 2017



Ramallah – On 10-11 May 2017, the Annual Sector Review of the Education Sector in Palestine took place at the Ministry of Education and Higher Education (MoEHE). This yearly event is a platform of dialogue bringing together the main education actors in Palestine to take stock of the developments made in the past year and make recommendations for the future.

Preceding the event, the MoEHE organized several school visits earlier this week on Monday 8 and Tuesday 9 May for all education stakeholders, with a focus on Vocational and Technical Education (TVET), Information and Communication Technology (ICT) and Inclusive Education. This was an opportunity for the visitors to have a look on how TVET is being integrated in the general education for grades, 7 to 9 at the Jaba' Girls Secondary school in the Jerusalem suburbs. At the Mukhmas school, it was shown how digitization provided evidence of increased participation among students.

In his opening remarks, his Excellency the Minister of Education and Higher Education Dr. Sabri Saidam was *very happy to be together here today to discuss the developments on the implementation of recommendations that were put forward last year* and said that in the past year *the Ministry has worked especially hard on TVET, digital education, merging pre-school education in the school system and for all education to become free of charge*. He further emphasized to the group that *we really treasure your insistence and continuous efforts to support us and respect you for respecting the Palestinian people and their challenges. The*



United Nations  
Educational, Scientific and  
Cultural Organization  
منظمة الأمم المتحدة  
للتربية والعلم والثقافة

## Ramallah Office

**PRESS RELEASE**

2017/8

**Ramallah, 10-11 May 2017**

*list of achievements wouldn't have been possible without your continuous support and patience. It shows that we are delivering, but with you we are winning.*

Ms. Karita Laisi, Head of Development Cooperation of the Representative Office of Finland, speaking as the co-chair and on behalf of the Joint Financing Partners reiterated that despite all the challenges, *in many ways, education is a success story in Palestine. Our aim is to further make this meeting a good constructive discussion and a forum for inspiration.* Dr. Lodovico Folin- Calabi, UNESCO Representative to Palestine highlighted the role of this forum as an active platform *where policy and decision makers, donors and partners, effectively engage in policy dialogue and monitoring/evaluation-related debate with a spirit of common endeavor and mutual commitment.*

For more information on UNESCO's activities in Palestine, please visit [www.unesco.org/ramallah](http://www.unesco.org/ramallah) and visit us on : [Unesco Ramallah Office](#)

For more information on this event, please contact: Majd Beltaji, Public Information Officer of the UNESCO Ramallah Office, at [m.beltaji@unesco.org](mailto:m.beltaji@unesco.org)



United Nations  
Educational, Scientific and  
Cultural Organization  
منظمة الأمم المتحدة  
للتربية والعلم والثقافة

## Ramallah Office

PRESS RELEASE

2017/8

Ramallah, 10-11 May 2017

### مراجعة القطاع السنوية – إنجازات عام 2016 والسير قدما نحو 2017



رام الله 10 و 11 مايو 2017 – عُقد في مقر وزارة التربية والتعليم العالي اجتماع مراجعة قطاع التعليم السنوية في فلسطين. ، والذي يشكل منبراً للحوار بين أهم الجهات الفاعلة في مجال التعليم في فلسطين لتسليط الضوء على التطورات المتحققة خلال العام الماضي، وصياغة التوصيات المستقبلية. ونظمت وزارة التربية والتعليم العالي يومي الثامن والتاسع من شهر مايو، زيارات ميدانية للجهات الشريكة إلى عدد من المدارس لإطلاعهم على برامج التعليم والتدريب المهني والتقني، وتكنولوجيا المعلومات والاتصال، والتعليم الجامع. وكانت هذه الزيارات بمثابة فرصة للإطلاع على التطور الحاصل على مستوى دمج التعليم المهني والتقني في التعليم العام في الصفوف السابع حتى التاسع وذلك بمدرستي بنات جبع الثانوية في ضواحي القدس، ومدرسة ذكور محماس الثانوية. ولوحظ خلال الزيارات كيفية مساهمة دمج الرقمنة في التعليم في زيادة المشاركة بين الطلاب.



United Nations  
Educational, Scientific and  
Cultural Organization  
منظمة الأمم المتحدة  
للتربية والعلم والثقافة

## Ramallah Office

**PRESS RELEASE**

2017/8

**Ramallah, 10-11 May 2017**

وعبر معالي وزير التربية والتعليم العالي د. صبري صيدم في كلمته الافتتاحية عن سعادته للمشاركة في الاجتماع لمناقشة التطورات الخاصة بتنفيذ التوصيات التي وُضعت العام الماضي. وقال صيدم "عملت الوزارة خلال العام المنصرم بشكل جاد على موضوع التعليم والتدريب المهني والتقني، والرقمنة، ودمج التعليم ما قبل التمهيدي في النظام التعليمي للمدارس والتعليم المجاني للجميع". كما أكد للمجتمعين تامين الوزارة للجهود والمساعدات المقدمة باستمرار من قبلهم للشعب الفلسطيني، و اضاف "نحن نحترمكم لأنكم تحترمون الشعب الفلسطيني وتقدرتون التحديات التي يواجهها، ولم يكن بالإمكان تحقيق هذه الإنجازات التي نراها اليوم لولا دعمكم وصبركم المستمر والتي تعكس عملنا وقدرتنا على الإنجاز من خلالكم".

ووشددت مسؤولة التعاون التطويري من مكتب التمثيل الفنلندي السيدة كرينا ليزا بصفتها رئيس مشارك بالنيابة عن الشركاء الممولين في كلمة لها على أن "التعليم في فلسطين، ورغم كل التحديات، يشكل قصة نجاح مشيرة الى اننا نريد أن نجعل هذا الاجتماع منتدى للحوار والنقاش والإلهام". من جهته أكد مدير مكتب اليونسكو في فلسطين د. لودوفيكو فولين كالابي على أهمية هذا الاجتماع "الذي يتخذ منه صناع القرارات والسياسات، والمناخون، والشركاء منبراً للحوار الفاعل، والنقاش المتصل بالمتابعة والتقييم بروح الفريق الواحد والإلتزام المتبادل".

لمزيد من المعلومات حول أنشطة اليونسكو في فلسطين، يمكنك زيارة الموقع التالي: [www.unesco.org/ramallah](http://www.unesco.org/ramallah) أو زيارتنا

عبر [Unesco Ramallah Office](https://www.facebook.com/UnescoRamallahOffice)

لمزيد من المعلومات حول هذا الحدث، يمكنك الاتصال ب: مجد بلتاجي، مسؤولة الإعلام في مكتب اليونسكو في رام الله من خلال البريد

الإلكتروني: [m.beltaji@unesco.org](mailto:m.beltaji@unesco.org)